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Paragrafer 18–28 

Utses att justera Gunnar Pettersson, Karin Hultberg 

 

Ordförande  

 

Justerande  

 

Sekreterare 

 
 

Bevis om tillkännagivande av justerat protokoll 
Justeringen har tillkännagivits på kommunens anslagstavla. 

Beslutande organ Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 2025-03-27 

Datum då anslaget publiceras  

Datum då anslaget avpubliceras  

Protokollet förvaras på Kommunkansliet 
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Justeras Expedieras 
 
 
 

 

§ 18 Information om platsvarumärke för Habo 
 
Anna Österlund från Placebrander berättar om platsvarumärket för Habo.  

Ett platsvarumärke är summan av de associationer och uppfattningar som finns 
kring en plats. Kommunvarumärket Habo kommun och platsvarumärket Habo 
är två olika saker. Habo kommun är en organisation som arbetar för platsens 
bästa. Platsvarumärket Habo är en geografisk yta som människor kan besöka 
eller bosätta sig på. 

Alla platser har ett varumärke oavsett om det finns nedskrivet eller ej. Genom 
att få ner det på pränt skapas kontroll på varumärket och möjlighet att arbeta 
strategiskt med att attrahera människor till platsen. Syftet är att generera fler 
invånare, besökare och investeringar till platsen Habo.  

Arbetet med Habos platsvarumärke började första gången redan runt 2019. 
Arbetet gjordes ihop med nätverket Habo Handel & Turism, och ett koncept 
togs fram. Utifrån detta koncept har nu arbetet fortsatt. 2019 fokuserades mest 
på kommunikation, bland annat togs en grafisk profil fram. Men 
platsvarumärke handlar om så mycket mer än kommunikation, 80 % handlar 
om vad man faktiskt gör på platsen. Detta har det nu arbetats vidare med, hur 
vi ska kunna utveckla platsen. Arbetet har resulterat i en varumärkesplattform 
och implementeringsstrategi.  

Vid dagens sammanträde berättar Anna Österlund om det som är Habos 
varumärkeslöfte: i takt. Att vara i takt innebär till exempel att vara i fas med 
omvärldens utveckling, förstå invånarnas och besökarnas behov och rytm samt 
anpassa sig efter företagens behov och erbjuda rätt förutsättningar för tillväxt 
och framgång.  

För att kunna uppnå vision och mål som kommunen har uppsatta för Habo och 
för platsvarumärket finns tre separata fokusområden att utgå ifrån: mobilitet, 
företagsamhet och välmående.  

Ordföranden tackar för informationen. 

_____  



 

Kommunfullmäktige 

Dokumenttyp 
Sammanträdesprotokoll 

  

Datum 
2025-03-27 

 Sida 
4 

 

 

Justeras Expedieras 
 
 
 

 

§ 19 Årsredovisning 2024 
Diarienummer KS25/108 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar 

att fastställa resultat- och balansräkning och kassaflöden, 

att godkänna reservationer från 2024 års investeringsbudget till 2025 års 
investeringsbudget med 55 980 000 kronor, innebärande att 2025 års 
investeringsbudget ökas i motsvarande grad, 

att godkänna förskott med 607 000 kronor från 2025 års investeringsbudget,  

att godkänna överskott med 2 807 000 kronor från 2024 års investeringsbudget, 

att ingen avsättning eller disposition ur resultatutjämningsreserv (RUR) görs 
för 2024. Avsättningen uppgår därför till oförändrat 13 200 000 kronor, 

att ombud till bolagsstämma i Habo Energi AB ges direktiv att bevilja styrelse 
och vd ansvarsfrihet för det gångna verksamhetsåret, samt 

att i övrigt godkänna föreliggande redovisning. 

Beskrivning av ärendet 
Ekonomichef Johan Bokinge föredrar ärendet. Ekonomienheten har tagit fram 
en årsredovisning för 2024. Resultatet uppgår till 22 miljoner kronor vilket är 
20 miljoner kronor bättre än budget. Balanskravsresultatet är 21,4 miljoner 
kronor. Resultatet för kommunkoncernen är 24 miljoner kronor. 

Överskottet förklaras av nämndernas budgetöverskott på 17 miljoner kronor. 
Intäkter från skatter och generella statsbidrag blev än 1 miljon kronor lägre än 
budget. Kostnader för pensioner har överstigit budget med 3 miljoner kronor. 
Det finansiella nettot blev 3 miljoner högre än budget. Slutligen redovisas 
budgetöverskott på kommunövergripande kostnader på 4 miljoner kronor. 

Sammanfattningsvis konstateras att samtliga fullmäktiges fyra finansiella mål 
om god ekonomisk hushållning har uppnåtts under 2024. 

Den finansiella rapporten visar en smärre avvikelse när det gäller ränterisk per 
2024-12-31.  

Rapporten visar en viss avvikelse i förhållande till beslutad 
finansieringsrisk. _____  
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§ 20 Revisionsberättelse 2024 och beslut om 
ansvarsfrihet 
Diarienummer KS25/108 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bevilja kommunstyrelsen och samtliga 
nämnder samt enskilda ledamöter i dessa organ ansvarsfrihet för 2024 års 
verksamhet. 

Beskrivning av ärendet 
Kommunens revisorer har lämnat in en revisionsberättelse för år 2024. 

Robert Larsson (S), revisionens ordförande, föredrar ärendet och går igenom 
revisionsberättelsen. 

Revisionen bedömer att kommunstyrelsen övergripande har bedrivit sin 
verksamhet på ett ändamålsenligt och ekonomiskt tillfredsställande sätt, och att 
den interna kontrollen varit tillräcklig. Revisionen noterar dock fortsatt brister i 
uppföljningen och redovisningen av verksamhetsmålen och uppmanar 
kommunstyrelsen att vidareutveckla en enhetlig metod för uppföljning. Vidare 
bör bedömningen av finansiella och verksamhetsmässiga mål integreras för en 
mer heltäckande analys av god ekonomisk hushållning. 

Revisionen ser ett fortsatt behov av att kommunstyrelsen aktivt arbetar för att 
stärka det lokala näringslivet, bland annat genom att öka tillgången på 
industrimark.  

Revisionen bedömer att socialnämnden i huvudsak har skött sin ekonomi på ett 
tillfredsställande sätt och att den interna kontrollen varit tillräcklig. 
Verksamheten har bedrivits ändamålsenligt, men revisionen noterar brister i 
måluppfyllelsen av kritiska kvalitetsindikatorer, då samtliga redovisas som 
endast delvis uppfyllda. Revisionen uppmuntrar socialnämnden att vidta 
åtgärder för att säkerställa en högre måluppfyllelse då de kritiska 
kvalitetsindikatorerna speglar nämndens grunduppdrag. 

Revisionen bedömer att miljönämnden inte fullt ut har bedrivit sin verksamhet 
på ett ändamålsenligt och ekonomiskt tillfredsställande sätt samt att den interna 
kontrollen varit delvis tillräcklig. Revisionens granskning har identifierat 
utvecklingsområden inom verksamhets- och ekonomistyrning, vilket även 
bekräftas av nämndens egen bedömning av kritiska kvalitetsfaktorer. 
Revisionen uppmanar nämnden att vidta åtgärder för att stärka styrning och 
uppföljning inom dessa områden. 
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Revisionen bedömer sammantaget att övriga nämnder i Habo kommun har 
bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 
tillfredsställande sätt och att den interna kontrollen varit tillräcklig. 

Revisionen bedömer att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande. 

Revisionen bedömer att resultatet i Habo kommuns årsredovisning 2024 till 
stor del är förenligt med fullmäktiges beslut om mål och riktlinjer för god 
ekonomisk hushållning. Kommunen uppfyller samtliga finansiella mål men 
revisionen noterar brister i uppföljningen och redovisningen av 
verksamhetsmålen, vilket påverkar den samlade bedömningen. 

Revisionen tillstyrker att fullmäktige beviljar ansvarsfrihet för styrelse och 
nämnder samt enskilda ledamöter i dessa organ, och att fullmäktige godkänner 
kommunens årsredovisning för 2024. 

_____  
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§ 21 Näringslivsstrategi 2025-2029 
Diarienummer KS25/107 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att anta Näringslivsstrategi 2025-2029.  

Beskrivning av ärendet 
Ett framgångsrikt näringslivsklimat bygger på en bra samverkan mellan 
kommun och näringsliv. När detta sker ges förutsättningar för tillväxt, 
attraktion och arbetstillfällen. Det ger också en god grund för välfärdstjänster.   
Det är i företagen och deras verksamheter som de flesta arbetstillfällen skapas. 
Syftet med det kommunala näringslivsarbetet är att skapa förutsättningar för 
utveckling och tillväxt i näringslivet, såväl i befintliga företag som genom 
nyetableringar. För att möta dessa utmaningar behövs en genomtänkt strategi 
och proaktiva insatser. Konkretiserat i en näringslivsstrategi bidrar det till 
utvecklandet av en hållbar kommun med ett välmående näringsliv.  
Kommunfullmäktige antog därför 2019 en näringslivsstrategi för åren 2019-
2022. Under 2023 påbörjades ett arbete med att revidera strategin. Arbetet 
pausades dock under en period för att kunna takta med framtagandet av 
strategisk plan. Revideringen har skett genom samtal och workshops med ett 
40-tal företag.  
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta Näringslivsstrategi 
2025-2029 (KS 2025-03-12 § 37). 

Kommunfullmäktiges behandling 
Staffan Svanberg (C) säger att ett gott näringslivsklimat är ett fundament för ett 
starkt näringsliv som i sin tur är avgörande för vår välfärd. Att skapa 
förutsättningar för ett gott och framgångsrikt näringsliv är därför något 
kommunen alltid bör prioritera högt. Staffan Svanberg yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  

Även Susanne Wahlström (M), Tomas Brusberg (S) och Anders Rickman (L) 
yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  

_____  
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§ 22 Svar på interpellation till barn- och 
utbildningsnämndens ordförande om framtiden för 
Habos skolor 
Diarienummer KS25/104 

Beskrivning av ärendet 
Olle Moln Teike (SD) har lämnat in en interpellation till barn- och 
utbildningsnämndens ordförande Johanna Bergbom (M) om framtiden för 
Habos skolor. Olle Moln Teike skriver att det i prognoser från barn- och 
utbildningsnämnden kan utläsas att det är ett överskott av platser på F-6 under 
lång tid framöver. Han undrar hur Johanna Bergbom och majoriteten ställer sig 
till ett förväntat överskott av platser på de enparallelliga skolorna. Olle Moln 
Teike ställer två frågor:  

• Planerar ni någon nedläggning av någon/några skolor? 
• Hur ser planeringen ut de närmaste fem åren? 

Johanna Bergbom (M) svarar att det finns i dagsläget inga utredningar eller 
planer som föreslår någon nedläggning av någon specifik grundskola i Habo 
kommun. 

De senaste befolkningsprognoserna har visat på både inbromsning på 
inflyttning och sjunkande födelsetal. Detta påverkar såklart lokalbehoven för 
barn- och utbildningsnämnden. I första hand påverkar det förskolan, där det 
gjorts en lokalutredning och åtgärder har vidtagits, till exempel ändrades 
beslutet angående flytten av Laggets förskola, och den avvecklades istället. 

Barn- och utbildningsförvaltningen har påbörjat arbetet med att se över 
behoven inom grundskolan. När det gäller grundskolan ser behoven lite olika 
ut. Till exempel så behövs fler platser på Hagabodaskolan och i vår anpassade 
grundskola. Därför är det så viktigt att vi nu, vilket redan är påbörjat, utreder 
lokalbehoven för hela grundskolan, inte bara F-6, så att vi får svar på hur 
helheten ska lösas. 

Därpå följer en debatt i vilken även Morgan Malmborg (HD) och Anders 
Rickman (L) deltar. 

_____  
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§ 23 Val av ombud till bolagsstämma för Habo Energi AB, 
Habo Energi Kraft AB och Habo Bostäder AB 
Diarienummer KS25/103 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att utse kommunfullmäktiges ordförande, Lisbet 
Bärenholdt, till kommunens ombud vid bolagsstämmorna. Till ombudets 
ersättare utses kommunfullmäktiges förste vice ordförande Jeanette Nyberg. 

Beskrivning av ärendet 
Enligt aktiebolagslagen får en aktieägare som inte är personligen närvarande 
vid bolagsstämman utöva sin rätt vid stämman genom ett ombud med skriftlig, 
av aktieägaren undertecknad, och daterad fullmakt. Fullmakten får gälla högst 
ett år. 

Direktiven till stämman erhåller stämmoombudet i samband med beslutet om 
Habo kommuns årsredovisning. I kommunfullmäktiges beslut om 
årsredovisningen kan det till exempel stå att stämmoombudet får i direktiv att 
bevilja alternativt inte bevilja ansvarsfrihet för det gånga verksamhetsåret. 
Bolagsstämmorna bör äga rum efter kommunfullmäktiges behandling av 
årsredovisningarna. 

_____ 

Beslutet skickas till 
Habo Energi AB  
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§ 24 Val av ordförande och två ledamöter i styrelserna för 
Habo Energi AB, Habo Energi Kraft AB och Habo 
Bostäder AB 
Diarienummer KS25/164 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att utse  

Torbjörn Hammerth, Dalheimersgatan 1A, 413 20 Göteborg, till ordförande i 
ovan nämnda styrelser fram till ordinarie bolagsstämma år 2026, samt att utse  

Mathias Bransmo, Kanbergsgatan 6, 58228 Linköping till ledamot och vice 
ordförande i ovan nämnda styrelser fram till ordinarie bolagsstämma år 2027. 

Vidare beslutar kommunfullmäktige att ute Maria Carlén, Rödån Lyckan 2, 
566 93 Brandstorp till ledamot i ovan nämnda styrelser fram till och med den 
31 juli 2025, samt att utse 

Johan Bokinge, Bymarksgatan 46, 554 48 Jönköping till ledamot i ovan 
nämnda styrelser från och med den 1 augusti 2025 till och med ordinarie 
bolagsstämma år 2027. 

Beskrivning av ärendet 
Nuvarande styrelse för Habo kommuns bolag är Torbjörn Hammerth 
(ordförande) Mathias Bransmo (vice ordförande), Maria Carlén, Mikael 
Axnervik och Malin Claesson. Torbjörn Hammerth, Mathias Bransmo och 
Maria Carlén är valda fram till bolagsstämman 2025 medan Mikael Axnervik 
och Malin Claesson är valda fram till bolagsstämman 2026. Ordföranden väljs 
på ett år medan övriga ledamöter väljs på två år.  

Maria Carlén har meddelat att hon önskar lämna styrelsen. Valberedningen 
föreslår att Maria Carlén ersätts av Johan Bokinge. Johan Bokinge står dock 
inte till förfogande förrän tidigast den 1 augusti 2025, varför Maria Carlén väljs 
att sitta kvar fram till dess.  

_____ 
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Beslutet skickas till 
Habo Energi AB 
Torbjörn Hammerth 
Mathias Bransmo 
Maria Carlén 
Johan Bokinge  
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§ 25 Fyllnadsval av ledamöter i krisledningsnämnden 
Diarienummer KS25/122 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att för resten av mandatperioden fram till och 
med 31 december 2026 utse Tomas Brusberg, Morkullegatan 14, 566 33 Habo 
och Karin Hultberg, Furusjö Skogsvägen 4, 566 91 Habo till ledamöter i 
krisledningsnämnden. 

För samma tid som ovan utses Tomas Brusberg till vice ordförande i 
krisledningsnämnden. 

Beskrivning av ärendet 
I kommunstyrelsens och krisledningsnämndens reglementen är det angett att 
krisledningsnämnden ska bestå av arbetsutskottets ledamöter och ersättare. 
Trots detta behöver krisledningsnämndens ledamöter och ersättare utses på 
samma sätt som i övriga nämnder.  

Tomas Brusberg (S) och Karin Hultberg (KD) är ledamöter i arbetsutskottet 
och behöver därför även utses till ledamöter i krisledningsnämnden. 

_____  
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§ 26 Avsägelse och fyllnadsval kommunrevisionen 
Diarienummer KS25/29 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner avsägelsen från Roland Löfgren (KD) och 
beslutar att för återstående tid av mandatperioden fram till och med 2026-12-31 
välja Mats Werthén, Ringvägen 1, 566 31 Habo. 

Beskrivning av ärendet 
Roland Löfgren (KD) har avsagt sig uppdraget som ledamot i 
kommunrevisionen, varför en ny ledamot ska utses. 

_____ 

Beslutet skickas till 
Roland Löfgren 
Mats Werthén 
Revisionen 
HR-administratör  
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§ 27 Avsägelse och val av ledamot i June Avfall och Miljö 
AB 
Diarienummer KS25/152 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner avsägelsen från Gunnar Pettersson (S) och 
beslutar att för återstående tid av mandatperioden fram till och med 2026-12-31 
välja Tomas Brusberg (S) till ny ledamot i June Avfall & Miljö AB. 

Beskrivning av ärendet 
Gunnar Pettersson (S) har avsagt sig uppdraget som ledamot i June Avfall & 
Miljö AB varför en ny ledamot ska utses.  

_____ 

Beslutet skickas till 
June Avfall & Miljö AB 
Gunnar Pettersson 
Tomas Brusberg  
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§ 28 Avsägelse och val av huvudman i Tidaholms 
Sparbank 
Diarienummer KS25/162 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner avsägelsen från Thomas Werthén (M) och 
beslutar att för återstående tid av mandatperioden fram till och med 2026-12-31 
välja Karin Hultberg (KD) till ny huvudman i Tidaholms Sparbank. 

Beskrivning av ärendet 
Thomas Werthén (M) har avsagt sig uppdraget som huvudman i Tidaholms 
Sparbank, varför en ny huvudman ska utses. 

_____ 

Beslutet skickas till 
Tidaholms Sparbank 
Thomas Werthén 
Karin Hultberg 


	Protokoll för kommunfullmäktige
	Bevis om tillkännagivande av justerat protokoll

	§ 18 Information om platsvarumärke för Habo
	§ 19 Årsredovisning 2024
	Beslut
	Beskrivning av ärendet

	§ 20 Revisionsberättelse 2024 och beslut om ansvarsfrihet
	Beslut
	Beskrivning av ärendet

	§ 21 Näringslivsstrategi 2025-2029
	Beslut
	Beskrivning av ärendet
	Kommunfullmäktiges behandling

	§ 22 Svar på interpellation till barn- och utbildningsnämndens ordförande om framtiden för Habos skolor
	Beskrivning av ärendet

	§ 23 Val av ombud till bolagsstämma för Habo Energi AB, Habo Energi Kraft AB och Habo Bostäder AB
	Beslut
	Beskrivning av ärendet
	Beslutet skickas till

	§ 24 Val av ordförande och två ledamöter i styrelserna för Habo Energi AB, Habo Energi Kraft AB och Habo Bostäder AB
	Beslut
	Beskrivning av ärendet
	Beslutet skickas till

	§ 25 Fyllnadsval av ledamöter i krisledningsnämnden
	Beslut
	Beskrivning av ärendet

	§ 26 Avsägelse och fyllnadsval kommunrevisionen
	Beslut
	Beskrivning av ärendet
	Beslutet skickas till

	§ 27 Avsägelse och val av ledamot i June Avfall och Miljö AB
	Beslut
	Beskrivning av ärendet
	Beslutet skickas till

	§ 28 Avsägelse och val av huvudman i Tidaholms Sparbank
	Beslut
	Beskrivning av ärendet
	Beslutet skickas till


